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RESUM DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL CONSELL DE BARRI DE L'ESQUERRA DE 
L'EIXAMPLE 
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 
 
Lloc: Entorn virtual 
Data: 29/06/2020 
Hora inici: 18:30 h 
Hora final: 20:00 h 
 
Assistents: 
 
Xavier Riu President Camí Amic  
Natalia Olcina 
Jordi Mayné 
Joan Marc Montserrat 
Ernest 
Lucca Tessoli 

Coordinadora Camí Amic 
Veí de l'Esquerra 
Jardins d'Emma 
Casal de Joves Queix 
Eixample Respira 

Alícia Puig 
Rut Toribio 
Toni Colomina 
Pedro J Sánchez 
Rafael Yepes 
Fidel Gonzalez 
Tere Gómez 

Consellera grup Municipal BeC. Participació 
Consellera Grup Municipal PSC. 
Conseller Municipal Grup ERC 
Conseller Municipal Grup Ciutadans 
Conseller Municipal Grup Ciutadans 
Tècnic de Democràcia Activa 
Coordinadora Territorial I Convivència 

  
  
Imma Aguilar  Tècnica de barri – Esquerra. Secretaria del consell de barri 
 
Ordre del dia: 
 

1. Benvinguda als membres de la comissió de seguiment. 
2. Estat de la situació del barri després del confinament. 
3. Evolució de les xarxes de suport.. 
4. Sessió informativa Espai Consell de Cent/ Calàbria. 
5. Proposta de procés de participació  de l'espai que envolta la Biblioteca Joan Miró . 
6. Propostes de Pla de treball. 
7. Precs i preguntes. 

 
Desenvolupament de la reunió 
 
1.Benvinguda als membres de la comissió de seguiment. 
 
Es dona la benvinguda als nous membres de la comissió de seguiment elegida en el darrer Consell de 
Barri. Presentació . 
El Fidel Gonzalez tècnic de  democràcia activa, explica el funcionament del consell de barri i de les 
comissions de seguiment . La documentació es penjarà a la plataforma Decidim . Avisa als membres de la 
comissió de seguiment que la sessió es transmet en directe per youtube , però no quedarà gravada. 
 
 
2- Estat de situació del barri després del confinament . 3- Evolució de la xarxa de suport 
 
La Consellera de l'Esquerra, Sra. Alicia Puig explica que donat que no hi haurà consell de barri, volia 
parlar dels canvis de mobilitat que s'està donant al barri i de com treballar en el barri per a poder fer front 
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de forma organitzada a un possible rebrot de la pandèmia. Per aquest motiu es tracten els dos punts de 
forma conjunta. 
 
Durant la situació de pandèmia, es va crear una xarxa de suport i banc d'aliments al barri que operava 
des de dos punts : Espai Associatiu Lola Anglada i l'espai ocupat Casal Popular Lina Odena. 
La situació actual és la següent:  
En aquests moments s'està atenent a 65 famílies que suposen un total de 256 persones . Durant el 
moment més àlgid van atendre entre 85 i 90 persones. A hores d'ara hi ha famílies que ja  han entrat en el 
circuit de serveis socials i altres que ja han començat a cobrar ajuts. 
L'objectiu seria tancar aquest servei al mes de juliol però no saben si ho podran fer, donat que els ajuts 
oficials són del tot insuficients per a cobrir les necessitats de famílies de més de 4 membres. La voluntat 
ara mateix és que la xarxa transiti cap a un nou projecte, la Xarxa de treball i cures amb l'objectiu de crear 
una xarxa col.laborativa que connecti les ofertes amb les demandes sobretot de feina a l'esquerra de 
l'Eixample. 
 
La Consellera agraeix tota la feina feta i  informa que actualment l'ajuntament està treballant en un projecte 
de vinculació de les xarxes de voluntaris amb equipaments , concretament amb casals de barri. La xarxa 
de l'Esquerra es vincularà a la de Sant Antoni perquè no hi ha cap casal de barri. 
 
Pel que fa als canvis en la mobilitat, la consellera explica els canvis que s'han dut a terme al barri i que 
han estat actuacions tàctiques per un problema de pressupost, la majoria d eles quals han vingut per 
quedar-se. Els canvis són: 

• Pacificació dels carrers Consell de Cent i Rocafort 
• Carril bici a tot el carrer València 
• Prohibició de transit als laterals de Gran Via i Diagonal. 
• Posada en marxa de la línia 41. 

 
Es dona la paraula a les entitats per tal que en facin una valoració: 
 
Xavier Riu , Camí Amic i AVVEE:  

• El COVID ha bloquejat temes i n'ha  dinamitzat altres ( s'ha aturat el procés de superilla) . S'estan 
fent canvis que no s'expliquen i que els veïns no entenen ( actuacions al Carrer Rocafort i situació 
de les cantonades). No hi ha comunicació. La informació és clau, i hem de saber com s'ha de 
moure en un altre possible estat d'alarma. 

• Model: Es va decidir quin era el projecte guanyador i no s'ha fet públic. Fa un especial esment al 
Toni Tegnier, membre del jurat en representació de l'AAVVEE, i que ha mor recentment. Demana 
que quan es faci públic el resultat es faci un especial esment de la seva persona. 

• La demanda social  demana planificació i informació clara. S'ha de crear un espai per a discutir. 
• Felicitat el que s'ha fet i recorda que encara hi ha molt per fer 

 
Lucca , Eixample Respira : 
Felicita per les mesures que afavoreixen la mobilitat activa , la pacificació i els carrils bici. Entén també que 
suposen l'1% de les mesures  que s'han de posar en marxa per a resoldre els problemes reals de 
contaminació atmosfèrica i acústica. Els preocupa cóm s'està privilegiant el cotxe privat  per damunt del 
benestar de la ciutadania  i recorda que la contaminació a part de ser un problema de mobilitat és també 
un problema de salut pública. 
Com a col·lectiu no tenen clar el pla de l'Ajuntament i el Districte a mig i llarg termini. La xarxa  bàsica tal i  
com està  no pot seguir, perquè ara per ara hi ha una pacificació envoltada  de carrers principals, per tant 
tota la ciutat s'hauria de convertir en una superilla. 
Qüestiona el següent: 

1. Hi haurà una taula per dissenyar una mobilitat post COVID? 
2. Per què no es pot tallar el Carrer Aragó  1 cap de setmana al mes?. 
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3. La circulació del vehicle privat està tornant als nivells pre COVID . Perquè s'estan aplaçant  les 
ZBE?. 

4. El vehicle privat circula per la xarxa bàsica sense cap tipus de restricció superant la velocitat 
permesa. Quines mesures hi ha previstes? 

5. 5-Quan comencen les sancions de l'aparcament de motos en vorera?. Com pot el ciutadà 
denunciar a GU i confiar en que es prenguin les mesures oportunes? 

 
Ernest, Casal de Joves Queix 

1. Perquè s'està allargant  l'aplicació de la ZBE? 
2. Està previst fer alguna plaça al barri?. Es farà talls de carrer? 
3. Comenta la perillositat del carril bici del Carrer Valencia. 

 
Jordi Mayne: 
Recolzament absolut a l'Eixample Respira .  
Recorda l'estudi de la contaminació al voltant de les escoles  i que les escoles més afectades son a 
l'Eixample. 
 
La consellera respon: 

• Hi ha molts bones  noticies  sobre xarxes bàsiques . Finalment mobilitat comença a plantejar-se la 
possibilitat de canvis  en aquestes xarxes. Comencen a sorgir propostes que no es poden avançar 
perquè hi estan treballant. 

• El programa OBRIM ELS CARRERS torna el primer cap de setmana de juliol i es farà un cop al 
mes.  

• ( Les entitats demanen poden dinamitzar elles mateixes els talls de carrer) 
• ZBE: S'aplica a partir del 15 de setembre 
• Carril bici Valencia: Hi posaran seguretat 
• Motos en vorera: s'informa al respecte. A Gràcies s'està fent alguna prova pilot.Pel que fa refencia 

als grans temes de barri : Model, Clínic i Escola Industrial mirarà a veure cóm estan i com es 
presentaran. 
 
 
 
 
 

 
4.Sessió informativa Espai Consell de Cent/ Calàbria  5. Proposta de procés de participació  de 
l'espai que envolta la Biblioteca Joan Miró . 
 
 
Consell de cent Calàbria: el dia  17 de juny del 2020 es va fer la sessió informativa del projecte  
d'urbanització del solar Consell de Cent calàbria. 
Durant el confinament es va fer una sessió online, en la qual a partir  d'un projecte es van fer un seguit 
d'aportacions que es presenten en aquesta sessió. 
La sessió és presencial i es recullen mes aportacions dels presents, amb la qual cosa es dona per tancat 
el procés. 
 
Espai  proper al Parc Joan Miró: Es farà un procés participatiu per tal de veure quines actuacions es 
poden fer al voltant de la biblioteca. Serà a partir del mes de setembre, donat que en aquests moment no 
podem saber cóm quedaran els pressupostos. 
L'Ernest del Casal de Joves Queix , esmenta que el que s'ha de fer és repensar  tot el parc, perquè s'ha 
convertit en un sorral amb pins. 
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6.Propostes de Pla de treball. 
 
Per tal de dotar d'utilitat la comissió de seguiment, i tenint en conte que no hi ha data prevista per al 
Consell de barri, es proposen els següents temes a treballar: 
 

• Obrim carrers i cóm es gestionarà comunitàriament  
• Replantejament de l'Avinguda de Roma 
• Planificació educativa: faria falta fer una planificació educativa a 10 anys vista per tal que no es 

repeteixin les situacions de manca de places a P3 de cada any. 
 
 
 
7-Torn obert de paraules: 
 

• Ernest, Casal de Joves Queix: Demana sobre l'estat del pressupostos participatius  i en concret 
el pressupost del Districte. 

• La consellera respon  que pel que fa a pressupostos participatius  no hi ha una resposta definitiva 
perquè el pressupost municipal no està definit. Pel que fa al pressupost del Districte, tot allò que 
tenia partida es seguirà fent. 

 
 
 
Barcelona, 29 de juny del 2020  
 
 
 
 
 
Imma Aguilar 
Secretaria del consell de barri – Esquerra 

 

 


